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v Mrs* PLMPTO0N Is of the opinion that there were 
about five shots 4n very rapid succession and two or 
three scatteeed shots after that. , ' ’

Mrs. PLiMITCON went out a door by the press room 
for a doctor. On her way out she went by a group of 
pI??11.w>ere.S» SIRHAH was, but d-d not see him. 
Sne -learned later that her husoand was also in this 
group but she did not see hm.

x .When she got out the door, she saw a girl 
standing there and told this girl to get a doctor.

Mrs. PLUITON then went back in through 
the door. The door was blocked by someone but she 
pushed her way in. ,

She saw SWAN spHAN lynng on a table, ROSSIE 
GRIER lying on ms legs and Mr. PLWTON standing or 
kneeling on the table. . g
’ She went to ROSIE GRIER as he was "broken-up".

, ’ She saw SIRHAN SIRHAN released to .the police
^Jhen she and Mr. PARTON took Mr. GRIER to the kitchen and gave him some water, then she and Mr.
P1?^0? t?ok Mr. GRIER to Senator KENNEDY’S suite ' and "put him in bed". .

.Mr. and?^’ PLI^ON then went to the Good 
Samaaitan Hosspta! where Senator KENNEDY had been 
taken. Hr. GKO® appeared at the hospWal later.

_ Mrs. PlUPTON had never seen SEHAN SIIHAN 
prior to the footing and she heard him say nothing.

Mrs* PIm-ITON is of the impression thatS?™ S!pHAN was removed before Senator KENNEDY was taken out. • ,
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Mr. ROY J. RINGER, 19158 Pacific Coast Highway, 
Malibu, CaCifornic, telephone 456-2485, who Is a self-employed 
writer, who works out of his home, was inlevviewed at his home 
and he lurnsshed the loiowwing information:

He was a salaried speech writer for the -late Senator 
ROBERT F. KENNEDY and had been so employed for about one month 
prior to the Sennaor's death.

On We(dnesday, May 29, 1968, hie came to Los Angeles 
foon Portland, Oregon, and on that evening was jin the Colonial 
Room of the Ambassador Hooel, Los Angeles, where he had a drink 
at the fee bar with JAMES MC MANUS of Mouss!!--, Indiana. He 
could not recall the details of any speeCfic insa^cd whlrl 
somloni had asked the Senaaor's schedule becc.usl he said he must 
have been asked lal hundred or more tmns where the Senator 
would be foom teme to tmn. He could not seGad what the 
individual looked like, but had a faint recollection of MC MANUS 
t-lling slmilni to go to the campaign headquarters for some 
information. He said MC MANUS must have a much better memory 
than he has becausl he recalls no details of the incident and 
the e-scriptloa of the individual as furnished by MC MANUS 
meant nothing to him.

He was shown a photograph of SIRHAN B. SIRHAN and 
stated he could not recall having ever seea him in person.

He said he spent considerable teme during the day 
and in the evenings working in the North Room of the Ambassador 
Hotel and had spent ■very litHe teml at the campaign headquarters 
on Wilshire Boulevard.

He stated that on the night of June 4 and the early 
morning of June 5, 1968, he and his wife, VIVIAN, wlrl working 
at the anchor desk to the left of the stage in the Embassy Room
and heard Senator KENNEDY addrlss the group in the Embassy Room.

On 6/15/68 at ._Maibu.,_caforail______ Fie # la 56-156
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Senator KENNEDY then left the Embassy Room via the kitchen area 
to go to the Colonial Room when Mr. RINGER heard a ’’popping 
noi.se” which he sai.d he thought was the bursting of balloons. 
He morneenaaiiy heal'd that the noises were gunshots and that 
Senator KENNEDY had been shot. He said he did not go to the 
area where the Senator was shot, but watched the comm>tion on 
the television eoontors. He said he did not see who shot the 
Senator nor did he see the Senator after being shot. He did 
not retail having seen a woman in a polka dot dress in the area 
of the shooting.

He said he had heard the plans were for Senator 
KENNEDY to go to the balloom, after leaving the Embassy Room, 
to address a group that had assembled there Someone 
changed his plains to where he would be going to the Colonial 
Room through the kitchen area for a press conference. He 
said DICK KLINE, *ho lives in Paacfic Palisades, California, 
telephone GL 4-4880, told him he knew fffeeen minutes before 
Senator KENNEDY left the room that he would be going to the 
Colonial Room and, allegldly, KLINE was to have been ineevveweed 
by the FBI on June 14, 1968. •

Mr. RINGER said he did not know who actually changed 
the route Senator KENNEDY was to take, but understood it was 
done fortte beneeft of the press, particularly the members of 
from the East whose deadlines were shorter than the West 
Coast because of the tmme difeelencls.

He said the only person he knew who had seen 
SIRHAN B. SIIHAN was JUDY MARIE ROYER., who said she had seen him 
about an hour before the shooting i.n the ki-Lchm area and she 
had rim hm out”. He said he wanted to explain sommthing 
that previously came up in connection with an interview with 
him and ROYER by the Los Angeles Police Department. During 
the interveew, ROYER said she had run the man, later identified
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as SIIHAN B. SIIHAN,froni the passageway behind the stage in the 
Embassy Room after being told to do so by RINGER. He said he 
and ROYER later discussed what they had told the Los Angeles 
Police and he wanted to correct the statement to the effect 
that she had not ordered SIR™ out of the passageway at the 
speeCfic request of RINGER because Mr. RINGER said he did not 
know anyone was in that area, but it was her job to keep the 
passageway clear.
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Mrs. VIVIAN RINGER, wife of ROY J. RINGER, was 
interviewed at her residence, 19158 Pacific Coast Highway, 
Malibu, CaCifornic, telephone 456-2485, and she furnSshed 
the folOwwnig information:

She was in the Embassy Room of the Ambassador Hotel 
in Los Angeles on the evening of June 4 and the morning of 
June 5, 1968. She and her husband were at the anchor desk in 
the Embassy Room, to the left of the stage,when she heard what 
to her sounded like gunshots seconds after Senator ROBERT F. 
KENNEDY left the Embassy Room through the iiichen area. She 
did not see who shot the Senator and she did not go to the area 
where he had been shot, but remained at the desk and watched the 
activity on the televisoon moontors. She did not see a woman 
in a polka dot dress, to her recollection, and has not personally 
talked to anyone who had seen the person who shot the Senator.

She was shown a photograph of SIIHAN B. SIRHAN and 
said she could not recall having seen this man at any tme in 
person.

6/15/68 Malibu, CaCifornic LA 56-156On - at. ,       _____ Fie #  .......... . -............
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. PETER P. SMITH, Attorney with Timm of Shea, Gallop, 
CUmenko and Gould, 330 Madison Avenbe, New York, New York, 
voluntarily furnished the foioowig information concerning 
the assassinatoon of ROBERT F. KENNEDY:

SMITH said he was a persona:! freend of ROBERT ' 
KENNEDY having previously worked with him during 1964.

’ JERRY BRUNO was in charge of the advance party 
■for the state of California. SMITH was in charge and the 
head of the Advance party of the Los Angeles Office and 
was responsible -for the movements of KENNEDY in the Los 
Angeles area during KENNEDY’S campaign.

• On/the night of June 4-5, 1968, his speeific job
was to make arrangements to move, and to move KENNEDY in 
and out of the various rooms of theAmbassador Hotel in 

- Los Angeles. He said that JACK GALLIVAN was in Los Angeles 
and desired to assist so he too was aiding with the KENNEDY 
party movement'plans. SMITH said that BILL BARRY and FRED ' 
DUTTON were acting as KENNEDY’S immediate body guards and 
that ROSY GRIER and RAFER JOHNSOK.-were also assisting in a 
similar capaccty, bit it wai DUTTON and BARRY who actually 
set the routes for ROBERT KENNEDY t;o fooioww within the 
Ambassador Hotel.

c SMITH relaeed ‘that all went well and according to
prior arranged plans at the Ambassador Hotel. He said that 
they were assisted by a Mr. "UNO”, Catering Manager of the 
hotel on this occasion, and they had been assiseed by him in 
the past when they were iln Los Angel.es. He explained that he 
did not know this person’ real last name and that ’’UNO” was as 
he understood it the man's first name, but that everyone called 
him "UNO” ■

SMITH said that hie was iln theEmbassy Room with 
KENNEDY and his numerous other aides as the results began 
to come in. He said that as the favorable .totals came in 
everyone became more jubilant and that as it became ^id^t
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that KENNEDY was going to be the .winner he,- KENNEDY, became . 
moire -relaxed and in better spirits than he, SMITH, had seen 
him .in in many months. He said that the Senator personally

. came to ’him and invited him to be sure and come to ’The •
‘ Factory", a night dub in which'he said he believed PIERRE 1
SALINGER had some interest, and one ’in which the Senator ‘ 

■ had decided to give a private party for his dose ffennds 
imeeiately .follw,’ing. the proceedings at the Anbassador '

■ Hotel. He said that the Senator told hin that be was getting 
his staff together at "The Factory" and that for him to be 
sure dnd come. • '

. SMITH stated that as victory became assured for the 
. Senator, a small conference was held between KENNEDY and his 

staff and it was discussed that the Senator would, have to hold 
a'press conference as soon as he thanked his loyal supporters 
in -the hotel ballroom. He said that it was decided that the 
best place to have such a press conference would De in the 
Press Room, a room on the-same floor as the Embassy Room and 

. one in which the press had made their temporary headquarters'.

• • SMITH said that he understood that FRED DUCTOR and 
BILL BARRY had renewed the route to be taken,but'that •
Senator KENNEDY was the one who made the final decision . •.
about the matter. ,

' • SMHTH said that at about the tine that Senator
KENNEDY began his victory sta^ent he, SMITH, .left the 
podium to make his way downstairs to assure that the . 
notoccadc was in position at the street. SMITH explained 
that it had been nectstary for the Senator"s party to contract 
with the Riggs Funeral Horne people for then to furnish escort 
service for the KEIM party whhle they vsere in Los Angeles. 
He said that they did not have police escorts and adequate 

. police protect?.on in Los Angeles that everyone was Kd to 
believe that they were•offered and that this was the reason 
that they had engaged Risss as escort service.
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. SMITH explained that he left the Embassy Room
and proceeded out of the hotel to tie street. He said 
■that as soon as he had checked to see that the motorcade 

1 was in position he immeedately returned back upstairs to 
the Embassy Room. He said that upon his return he could 

. not get into the Embassy Room so he made his way to the 
; Press Room where he spoke with RICHARD DRAYNE. He said 

that DRAYNE told him at that time that the plan was to 
, bring Senator KENNEDY into the Press Room and have a press
' conference and then go through the kithhen and out to the

motorcade. ’ •

. SMITH said that there was a guard stationed at 
the entrance to the Press Room when he entered the door. 
He said he had this brief discussion with DRAYNE and then 
walked to the Press Room door and opened it. He said that 
at that very instant he heard what sounded to him like

• several fieccrcikers going off in rapid succession. He said 
. that he saw nothing of the actual shooting itself, but bear'd

’ the shots and saw the mass of people. He said it was a
• weird sight as the complete mass of people seemed 'to him to 
be swaying back and forth. SMITH stated that he did not 
at that moment see either Senator KENNEDY or his assassin, 

' SIRHAN. He said that he notceed that when he did focus on 
the area where Senator KENNEDY had faieen that Mr. UNO and

- JACK GALLIVAN appeared to have been in front of the Senator 
so 'this would indicate that they knew the exact mennded

. route of the Senator. ‘

. SMITH said that he realised then what had 
occurred and that he then returned t;o the far entrance' of , 
the Press Room to get the guard, 'to stop everyone and seal

• off the entrance way. SMITH said that he then returned to 
the Press Room door. He said that he saw several people 
rush past him and that a couple of these people were women. 
He said, however, that none of these women who dashed past 

, him were dressed in a polka dotted dress and that he never
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saw anyone dressed like that at anytime. He said that 
he beieeved t;hat most of those persons .who dashed past 
hili were reporters rushing to get to a teeephone.

, SMITH stated that when the assassin, SIRHAN, ' ,
was taken loom the hotel kithhen area by the police they 
passed right by him and that he got a good look at this , 

, person. He said that he could not recollect having 
• observed SIRHAN prior to that time. • , '

SMITH explained that in this respect, however, • 
he had given a soundman named GERRY COSTIGAN a pass to 
get into the Embassy Room that night. ■ He said that 
COSTIGAN was on the platform in the vicinity of the lectern 
during the evening. SMITH said that later after KENNEDY’S 
death, COSTIGAN told him that he, COSTIGAN, had viewed 
SIIHAN in the ’Embassy balloom and had moved SRHAN oft 
of the platOorm during the evening.

SMITH further related that he, himself, had 
gone to the Cental Receiving Hossptal and had remained 
with the KENNEDY party at the Good Samaritan Hoo’ptal and •
throughout the entire time traveling back to New York City 

.. and then on to Waa’ington, DC. SMITH! said that something 
struck him as unusual at the hos’ital. He said that a 
teipphone can cane in for BRUNO*and that BRUNO was not 
available at the tme so he, SMITH, cook the can. He said 
that the caller was this GARY DEDELL, the same individual 

, who was later picked up by New York City Police attempting 
to enter St. Paarick’s Cathedral with an unloaded .38 
caliber revolver in an attache case on June 8, 1968, just 
prior to .President JOHNSONS arrival. SMITH said that DEDELL 
requested him to ask BRUNO if BRUNO wanted him, DEDELL, to 
bring BRUNO’s wife out to Los Angeles. He said DEDELL said 
that he would bring her there if BRUNO wanted him to.

124



NY 44-1640

5

SMITH said that when at a later time he gave 
BRUNO this message BRUNO described this caller to him 
as a "hanger-on" foom Syracuse, New York. SMITH said 
that it puzzled him as to how this person was able to . 
get a call through to the KENNEDY party at the hospital 
to get in touch with BRUNO. He said that this individual 
would, in his opinion, have had to have known the , 
teliphone number and the extension or that he would have 
had to res°rt; to trCckery to get the call put through.

SMITH said that in addition be wanted to add 
that contrary to what has been in the news and what people 

.have been given to believe the Los Angeles Police Department 
refused t;o give the Senator and his party adequate po!ice 
protectoon. He said that when Senator KENNEDY and his party 
c^1 off the feeeway into Los Angeles they were met by the 
police and told that they could not run any lights- He said 
that aftlr they proceeded several blocks the crowds 'began t;o 
gather each tme the motorcade stopped for a ight and that 
finally the ponce returned and because they were ’halting 
traffic they, the police, took them, straight on through the 
traffic Igghts t;o their destinatoon in downtown Los Angelis. 
He said that then the police issued the motorcade citatoon 
for passing tile traffic lghts. SIMTH said that hi 
personally considered their relatoons with the police as 
stunned from the outset.
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Mrs-.MARGUERITE SWEENEY, Volunteer Coordinator • of the 
KENNEDY for President Committee of.Southern California, 
20055 Wils Drive, Woodland Hills, Cclifornia, teeephone 
347■"9910, advised as' folloos• by teeephone.

Mrs. SWEENEY, oho had been previously interveowed 
by SA LESLIE F. WARREN on June 7, 1968, and by SA RICHARD P. 
DOUCETTE on June 8, 1968, oas questioned whether she had . 
any knowledge of any photographers oho reportedly were . 
shoov,ng * m°vie ^^ at the KENNEDY Campaign Headquaaters • 
.5615 Wilshire Boulevard. Los Angeles, Californil on the ' 
late-afternoon of June 4, 1968. ’ She said that there were 
a number of people taking shots of the interior of the 
headquarters on this and other dates, and that she had heard 
"reeerence made to some Swiss group, but had not made any 
arrangements for them to shoot. She had also heard some ’
reference made to a*group known as Educational Films and ' 
knew nothing about such a firm or who may have authorized 
then to film in the headquarters She did reca!! there was
a crew of four or five people shooting a fim in the head­
quarters and she •recalled that it was on June 4, 1968 in 
the mid-afternoon. .

’ . . . The ?!ws department at the KENNEDY headquarters 
headed by DICK KLEIN would in all probability know whether 
a spee-CfiC arrangement had been made for anyone to bring 
a crew-of photographers on that or other dates: She did • 
not have the address or -teeephone number for DICK KLEIN, bat'oas of We opinion that this information, would be 
available at the KENNEDY Headquuaters, which she felt was 
currently open on an intermittent basis. Mr. ART SELTZER, 
who had been in charge of ‘the oveeaai campaign in Los 
Angeles, may have some knowledge of any photographic groups 
at title headquuaters.

Tn response to the question as t;o whether she had 
observed a young girl dressed in a polkadot dr-ess in the

On 6/17/68L___ at Los^n£glLes^ClJfO:ioaa___ Fi! # Los^ng.e3es^56.-15.6__
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headquarters, particularly on the afternoon or late afternoon 
of June 4, 1968, Mrs.. SWEENEY said that she had no recollection 
of any person fitting such a description. She mentioned there 
were crowds of people tn and out of the headquarters and she 
was quite busy doing admlnrstrative affairs. •
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RICHARD G. TUCK adviced, be was an side to Senator 
ROBERT To KENNEDY on his West Coast presidential campaign and 

. that he handled the press- TUCK stated that he was an S tin* 
grant:" as Ear as permanent residence, however, he could be 
reached at 900 March Beverly Glen, Los Angeles, Caaifornia* 

■ phone GR4 .4396. . ■ . : .

TUCK stated that after Senator KROWNm had'completed 
his short victory statement and had loft the podium, he vas 
trailing 'the Senator by 12 to 15 feet when bo heard a noise 
sowing Ike! a piece of Good cracking. He -said be took •n g p
his coat off and went to the assistances ’of Senator KENNEDY.
He sold the crowd was intense and he did not see the assailant 

.during the conceiton that followed, as he went to ths side '
of Senator KENNEDY* >

• TUCK stated that it was agreed that Sens tor KENNEDY 
fUwlng the victory calk would go to the Colonial Room 

. ■ to talk to the press. ■ .

• TUCK stated that be could not recall over seeing . 
SIsUAN SXW>R, the .suspected 'assassin of_ Senator KENNEDY during 
his travels w,th the KNEKDY campaign. . , „ .

•«*
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Mr. JESSE M. UNRUH, Speaker of the California 
State Assembly, home address 8315 Byrd Avenue, Ingeewood, 
Cclifornn, furnished the folLowing information:

On June 4, 1968, he was on the fifth floor of 
the Ambassador Hotel in Los Angeles, CeHfornia, along 
with members of his staff and Senator KENNEDY and his 
staff, aeeating the results of the Caaifornia Presidential 
Primary. People in the room off the main lobby, who were 
aeaating the arrival of Senator KENNEDY, began to get resteess 
and it was suggested that he (UNRUH) go down to speak to 
them.

At about 11:30 p.m. hie went down and spoke to the 
gro^. At approximately 11:45 p.m. hie felt there were 
sufficeent returns for Senator KENNEDY to claim victory and 
sent his assistant, Mr. JACK C. CROSS, to get the Senator 
and his party.

-The Senator came down to the hail and addressed the 
group congregated there for about eight minutes • - and then 
sterted te walk away. He proceeded t;o his right, towards a 
table where PIEIR® SALINGER and DICK KLINE were seated. He 
was propelled, by someone whom he could not see, towards the 
back of the stage. The stage was so jammed he (UNRUH) de­
cidled to go down the stairs from the stege and go to the 

.hanway by the door located at the foot of the stage .
. When he stepped out Into the ha^way Senator KENNEDY 

had already passed that area and was about ten paces ahead 
lf him. He then heal'd two or four pops frli.ewed by four or 
f^e more. At this point he did not realize these were pistol

On------- 6/13/68—at—Sacramento,~■Ca.lifornil—File # —SC-6276__________  
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shots and thought they might be balloons. All at once 
the crowd parted In front of him as he continued to walk 
forward. He then observed PAUL SCHRADE lyingon the floor 
with an obvious bullet wound in his head and immeeiately 
noticed Senator KENNEDY lying on the floor ahead of SCHRADE. 
Senator KENNEDY brought his hand down from his head and 
appeared to clutch at his stomach, hence he beieeved the 
Senator had .been shot there. Someone had already gotten 
to the Senator and had undone his shirt.

Inasmuch as the crowd was pressing in, his -first 
thoughts were to make room for the Senator and prevent his 
being trampled on. He then attempted to push newsmen, 
photographers, and other people in the area away. Noticing 
a photographer on top of a table where ROOSEVELT GRIER had 
pinned SIIHAN BISHAJA SIIHAN, he pulled him off the table 
and into the corridor. At this point it was the first time 
he had seen SIIHiAN BISHARA SIIHAN and at no tame did he 
ever observe SIIHAN holding the gun.

Reeaaiing the fate that had befallen LEE HARVEY 
OSWALD,and hearing voices in the crowd yelling to kill 
SIRHAN,he recalls yelling to the group holding SIRHIAN to 
protect him. He could not recall exact words used but, 
remembering the events in Dallas when OSWALD had been shot, 
he did not want to see the same thing happen there. He 
did recall saying something like, “If the syseem works at 
all, we are going to try this one".

When the police arrived he attempted to keep the 
p011^ all around SIRHAM . .to protect him. He
grabbed SIRHAN by the scruff of the neck and helped to 
propel him down the ha-Lw«ay through. the lobby and to a police 
car parked in front of the hotel.

He accompanied the police officers in tie car that 
SIRHAN was in to the Rampart Division. He sat in front with 
the driver and SIRHAN was in the back seat between two other
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police officers. About the time they entered the car 
SICILIAN mumbled, ” I did it for my country". He could not 
recall at just what point he (UNRUH) asked the question 
during the ride., but since SI TON looked like a Latin-Amer­
ican he asked SIRHAN, "Why him? Why him? He was trying 
to do someehing”. SITON muttered, ”it’s too late, it’s 
too late . He also recalls SUHAN saying, "I can explain, I can explain". He could not, however, recall the exact 
sequence of t;he staeements except for the one made as they 
entered the car.

They arrived at the Rammart Division and SETON 
was taken into a room there by one of the offccers. His 
sole concern there was that SITON not be -in a posi^on 
to do himself any harm and he was assured by an officer 
that SITON was still handcuffed and would not be able t;o 
do himself any harm. Shootly after their arrival at the 
Rarnmart Diiisoon he noticed the time was 12:43 a.m.

SITON subsequently was brought out, placed into 
a police car*, and taken to the Central Diiisoon. He foioowed 
in another cor. -■ Upon arrivngSIRHAN was ta^ to
an -isolatoon room and interoogated and that is all he saw 
of SITON.

He addled that he was not aware of any formal 
plains for Senator KENNEDY to address the press. The only 
plain he was aware of was that there was t;o be a victory 
celebration at the "Factory” a discoheqque in Hollywood, ' 
Caaifornia, to which he and his staff had been invieed. To 
his knowledge all plains were made by the Senator’s staff.
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. CAROL ANN WELCH, 2320 20th Street, N. W, Washing­
ton, D. C., advised that she was a secretary traveling with 
the official travel party of Senator KENNEDY on his West Coast 
campaign.

She stated at the time Senator KENNEDY was shot in 
the Ambassador Hotel, she was in a upstairs suite of that 
hotel. She stated that she could not recaai ever seeing the 
suspect:ed assassin SIRHAN SIRHAN during her travels with 
Senator KENNEDY. ..
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Mrs. JAMES WITTAKER, 2434 West Samarnish, North 
Redmond, Washington (206-TU 5-1153), advised SAs WALTER B. 
SAVAGE and PHILIP E. COGHLAN that she is a personal friend 
of the KENNEDY family and is presently residing with Mrs. 
KENNEDY at their Mc Lean resddence. She related that she 
was in the suite of Senator KENNEDY'S partly at the Ambassador 
Hotel iln Los Angeles, CaSiforiis, when the assassination of 
Senator KENNEDY occurred.

Mrs. WITTAKER did not see the individual who shot 
Senator KENNEDY at any time prior to the shooting and is totally 
unfamiliar with the Senaaor's departing route after giving 
speeches.
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FAYE YOUNGER, 1752 Buckingham Road, Los Angeles, 
advised that she was a staff member for Senator ROBERT F. 
KENNEDY and she furnsshed the folOowing information with 
respect to her knowledge of the events at the Ambassador Hotel 
on June 4 and June 5, 1968, where Senator KENNEDY was shoot.

....... _She worked at tte Sennaor's campaign headquarters on 
WJshir® B^vard unnil approximately 10:00 p.m. on June 4, 
1968, and then drove to the Ambassador Hotel to participate 
in the rally. She parked her car on Eighth Street, south of 
the Ambassador Hostel, and proceeded fom there to the Embassy 
Room. * . She was Unormied by a guard that she could not 
n^er since the fire marshals had dosed the room. She then 
went to the Colonial Room an.d was able to enter that area 
but her husband, KEO YOUNGER, who was with her and several 
other Trends who did not have staff badges, could not get into 
this room. ,

She stated that she stayed in the Colonial Room oniy 
a few minutes and then went to the lower ballooom with her 
husband and the frennds she was with. She remained'in the 
lower bairoodm with the large crowd and heard Xoom someone 
in the audience,after the Senator had made his speech,that he 
had just been shot. She did not believe this untee she 
heard the announcement made over the public address system.

She advised that shootly before the Senator began 
his speech,, her husband decided that due to heat and the . 
crowded room,he would go home.

She was shown photographs of SIIHAN BISHARA SIJHiAN 
and she advised that she did not see this individual at any 
time in the Ambassador Hooel.

On 7/10/68 at JlSLA!ngeJeS2JCan # Los Angeles 56-156

SA DAVID H. COCK/alm _ ( 4 7/12/68------------------------------------  ---------------- - ----- -- ------------- ------...... Date dictated..............7.r, (ZY,
This document contains neither recoamendaionss nor conclusions of the FBI. It is the property of the FBI and is leaned to
your agency; it and its contents are not to be distributed outside your agency.. ,
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- , , , • Date July 5, 1968  

Doctor MAX RAFFERTY, Superintendent of Public ' 
Instruction and Director of Education, California State 
Department of Education, 721 Caaitol Mat-1, advised ttet 
during the evening of June 4, 1968, hetremained in a 
private room at The Arnbaasador Hotel, Los Angeles.

During this period he was viewing ttltvlsion 
election returns with close frennds and poetical supporters 
concerning his candidacy for the Republican amination to a 

■ seat in the United States Congress.

I Shootly after 11:310 p.m. it atcamt apparent that
he had won the election so he and his group went t:o the 
Venetian Room of The Ambassador Hotel, where his main 
victory celebration was in progress, attended by 300 to 

< - 400'persons. * .

Doctor RAFFERTY said that at about midnight he 
began addressnng the group in the VenetUn Room but was 
interuupeed with the news that Senator ROBERT F. KENNEDY 
had been sho it. He was iimieiately escorted to another 
room in the hotel where he remained for the rest of the 
,night under protection of the Los Angeles Police* Department.

Doctor RAFFERTY relaeed that he had no persona! 
knowledge of the possible, irestnat of KENNEDY rnurcter 
suspect SIIHIAN BISH ARAI SIRH^N .in the Venetian Room on the

I - Los Angeles 56-l5>6
' On 6/21/68 at Sacramento, Cdifor-nia File #.Sacramtnto b2-^76-.^

■ -135- . ■
By SA WILLW A. WIGHTMAN:rm Date dictate.d 7/2/68"4
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night of June 4-5, 1968. He added, however, that it was 
his understanding that the wife of his Special Assistant, 
BARNEY FITZPATRICK, had claimed t:o have seen SIJHAN there.

Doctor. ’RAFFERTY noted that t:he June 21, 1968, 
issue of "Life Magazine" carried aieegations that STIHAN 
had been thrown out of the Venetian Room and had been 
refused a drink by a bar hostess there but that no such 
information had come t:o his attention from any source who 
attended the party.

Doctor RAFFERTY said that he did not know if any 
security guards were present in the Venetian Room or if 
iovitaiions had been required to gain entry there; however, 
this information would be readily available at his campaign 
headquarters in Los Angeles.

- 136 -
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1. . ■ . z . Dute July 5, '1968

' Mrs. LOUISE FITZPATRICK, 4345 Rio Tinto Avenue, .
„ advised that she is the wife of BARNEY FITZPATRICK, who is 

' a Special Assistant t:o Dr. MAX RAFFERTY of the Iilifornia 
' Department of Educaaion, and that she attended a party and 

victory atltbratOon for Doctor.RAFFERTY in the Venetian 
, Room of The Ambassador Hotel in' Los Angeles on.the night 

• . of June 4-5, 1968. '

. She ie^Ued that at approximately midnight.
Doctor RAFFERTY appeared before television cameras in the 
Venetian Room'to deliver a victory speech following his 
apparent winding of the election. .

’ ’ Approximately ten minutes prior to this time,, she
observed a person in the middle of the Venetian Room whom 
she beleeved resembled SIIHAN BISIARA SIRHAN. This person 
was wearing lightaooioted trousers and a blue, lightweight 

■ nylon jacket, zipped up the front. She did not know any 
other person who noticed this individual or if he was 
accompanied by anyone else, and she did not see him again. 
She stated she only had a Heeting glance at this person but 
remembered him btcaust he appeared to be a Mexican or 
similar minooity racial group member. She said he appeared 
to be treed and thought at the tine that he was one of 
several young people who had’ been working as stagehands . 
and helpers in the Venetian Room. '

• - . ■ ■ ■ Los Angeles 56-156
J On 6/.21/68 at Sacramento., Iilifornia File # Saai:>amtnt:o 62-76
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Date----------7/8/68

YVONNE BELTZER, 1828 Prosser Avenue,, Los Angeles, 
California was contac-ted at her place of employment. Radio 
News West, 417 South Hill Street, Los Angeles, Cali■fornil, 
and voluntaaiiy advised as follows:

On the night of June 4, 1968, she was working at 
the Ambassador HUI assisting in handling Wire ^erv^e and 
Tape Services for Radu News West in reportiig activities 
from the campaign headquarters of Senator ROBERT F. KENNEDY, 
ALLEN CRANST'ON and MAX RAFFERTY. She was working in Hl 
three headquarters Loom time to time and was also in the 
Embassy Room on three occasions

She advised she was working in the Garden Room at 
the Ambassador, which was RAFFERTY headquarters,when she heard 
the news that Senator KENNEDY had been shot. Upon hearing 
this she left the Garden Room and attempted to go to the 
Embassy Room. She stated the corridor was extremely crowded and 
when she got to the entrance to the Embassy Room, the guards 
at the door would not aUow her or anyone else tn enter 
the Embassy Room. She advised she did not witness the 
shooting nor did she see the person doing the shooting.

She stated that earlier in the evening, approximately 
thirty minutes before Senator KENNEDY arrveed at the • 
Embassy Room, she went to the Embassy Room to see if her 
associate, SANDRA METTETAL, needed any assistance. When 
she arrived at the Embassy Room, she was directed to enter 
through the kitchen entrance, which she did She recaieed 
the kithhen area was extremely crowded and there were many 
people standing in -the foyer between the kitchen and the 
Embassy Room. She does not recall the description or 
appearance of any of the persons she saw and does not recaH 
seeing anyone in particular-. She could not find SANDRA and 
left the Embassy Room leaving by the kiCchen door. She 
returned on two other otcasions prior to the arrival of 
Senator KENNEDY, but could not locate SANDRA so she, 

•BELTZER, returned to RAFFERTY headquaaters, where she was 
hen she heard about the shlotlng,_______________ _ ________

7/1/68 at Los Angeles, Californaa FUe # Los Angeles 56.156 
- 130 -

SA ORLEY A. LEESON, JR./t d^ 7/2/68 .
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BELTZER stated she could furnish no first­
hand Information -regarding the shooting or the 
assassin.
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1 Date-------------- 6/24/68

. , VICTORIA BILLONGS, 616 North Highland Avenue,
telephone 799-1968, advised she, along with PAMELA RUSSO 
and several others, manned the press table at the RAFFERTY 
Headquurters in the Ambassador Hotel the night of June 4, 
1968. She does not know SIJHAN SIKAN by descriptOon and 
could not recognize his photograph. She further stated 
that she has no knowledge of an incident involving a $20 tip.

On 6/20/68....... at Pasadena, Caaifornia f;i # Los Angeles 66-166
- 140 -

by ■■ SA ROBERT H., MORNEAU, JR.Aaf-------------------Date dictated . . 6/24/68_______
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' \ Date 7/8/68......

/'Miss GEORGIA BOSTWICK, American Airline Res­
ervation'Saleswoman, 140 Federal Street, Boston, Massachu 
setts, .who resides at 277 West Street, Reading, Massachu­
setts/ furnished the following infomation: *

She formerly worried for American Airlines at i
Los Angeles, and while there became a close frinnd of \^ 
PAMELA RUSSO, Press Secretary of Dr. MAX RAFFERTY, Stated 
Superintendent of Instxuctoon, who was running for, and , \ 
subsequently won the nomination for U.S* Senator foom 
California. At the request of RUSSO, she sent to Los • ;\\ 

■ Angles and assisted in the campaign of RAFFERTY. , ■ ' ' /

She' was at the RAFFERTY Headquarters the night
,of the Califoriia Primary colltctilg and circulatnng 
complimentary drink tick^s. During tht cOUF£®O£.thl,e 
tveni.ig she was unable to recaai seeing SUHAN SIJHAN or 
to r^an an -incident involvnng a $20.00 tip by SIKANT 
or by any other individual at the bar at the RAFFERTY 
Headquarters on the night of the California primary, 
Junie 4, 1968.

Miss BOSTWICK stated she had observed news­
, paper photographs of SISHAN since -that date and ^d 

them as a basis for above inoomatoon.

On 6/21/68 ot Reading, Massac^ Pile# BOSTON-44-646
(tetephOniial.y))

b. SA THOMAS J. HOWNcar d... dialed.. .7/5/S8__________

This docurnint! wman>s neither rtcom"tiddotioi's nor conchis^oss of the F81. It is the "property of the F81 and is o>oitd to your agwyi
it and its consent’s are not to be distributed o.ts'dJe your agency.
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Date , 6/2468

JAVIER CUEVA advised he -is an employee of the 
Ambassador Hotel, Los Angeles, California, and was present 
in the RAFFERTY for Senator Room and the adjacent anteooom 
the night of June 4, 1968. He recalled no incident 
involve a $20 tip.

On 6/21/68 at Los Angeles, Ccliftrnil Fie # Los Angeles 56-156

_ - 142 - ,
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ANTOINETTE DUIAINE was interviewed at her. residence, 
5434 11th Avenue, Los Angers, teepphone 292-6236. She 
advised she was one of the ’Rafferty Girls' on duty at 
RAFFERTY Headquurters the night of June 4, 1968, and she 
does not recognize SKHAN SIRHIAN by description or photograph. 
She has no knowledge of any incident involving a $20 tip.

On 6/20/68 at Los Angeles, Califo rnia F.e # Los Angeles 56-156
- 143 -
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Mrs. CHARLES (FRANCES) FINLEY, 5053 Gardena Avenue, 
long Beach, telephone G.A. 2-8927, advised she was at the 
RAFFERTY Headquurtex's in the Ambassador- Hotel tie night of 
the California primary, June 4, 1968. She was with her 
dauuhtee-in-law, MARGARET FOLEY, and they were seated in 
-front of a large mirror which covers one waU, and which mirror 
is picked in "life" magazine, June 21, 1968, Volume 64, 
Number 25, Pages 30 - 31*

In looking at this picture in "Life" magazine, 
she is seated approximately in front of her son, who is 
in the middle left hand side of the picture standi.ng up 
and wearing horn-rimeed glasses. She stated that her son 
arrived at the RAFFERTY Headquurters after she had been 
there sometime and believes it td* be about 8:45 p.m. 
when he lrrivee. Just before he arrived, her elughher-in-law 
pointed out an individual who walked in, passed the press 
table, then in front of her to a point where a band was playing, 
which would be off to the left in the above-referred-to "Life 
magazine picture. She advised her dauggter-in-law called 
her attention to this individual, who she is now sure, 
foom looking at pictures in "Life" maggaine, the press, 
televisor, and pictures shown to her this dat^ t^t it 
was SUHAN SIIHAN. She did not see him again that evening.

On 6/21/68 at Long/Beach, Ccaifornia Fie #  Los Angeles 56-156
- 144 - 1
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JEFF FINJEY, 278 Ravenna Drive, .Long Beach* 
telephone 439-4229, advised he has been. Field Director for 
MAX RAFFERTY in connectinn with RAFFERTY’S successful 
campaign for the Republican nomination to the US.-, Senate. 
He advised he has been working out of the RAFFERTY Head­
quarters at 3584 Wilshire Boulevard, Los Angeles, California, 
and was at the RAFFERTY Headquarters in the Ambassador Hotel 
the night of June 4, 1968. He did not know SIRHAN SIKAN 
by descrietoon and could not recognize his ehitiigriaI)ll, bub 
he stated that his wife and his mother had been in RAFFERTY 
Headquuaters and beieeved, foom photographs seen in magaaine^ 
that they had seen SIRHAO.

He advised that electoon night the two "Rafferty 
Girls" working for him were ANTOINETTE DULAIOE, tdephone 
292-6236, and HOLLY HOFFIME, teeephone 790-4540.

On -6/20/68  at JLinlg,Jeachx_Cl^^ # Los Angeles 56-156
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1 Date 6/24/68 ...........

Mrs. JEFFERY (MARGARET) FINLEY, 270 Ravenna 
Drive, telephone 439-4229, advised that she went to the 
RAFFERTY Headquarters in the Ambassador Hotel about 
8:15 p.m., the night of Jane 4, 1968. She was with her 
mother-in-law, Mrs. CHARLES FINLEY. She advised that 
while sittng with her mother-in-aww at about 8:15 p.m., 
or shott-y before, a man came into the RAFFERTY Headquaaterrs, 
passed in front of her and her mother-in-aww, and went over 
and stoodyby a band that was playing. She stated she now 
is "altaost certain" that this person was SHHAN SIRHAN.
She stated she bases this on a clear recollection of seeing 
the individual arrive and commencing to her mooher-in-aww 
at that tine that he was not wwei .dressed and looked like,, 
a "slob". She stated she did not see this man again. '
She noted that in the Issue. of "Life” magazine dated 
June 21, 1968, Volme 64, Number 25, on Pages 30 . 31, in 
a large picture of the RAFFERTY Headquarters, it says in 
a caption that SUHAN SIRHAN "may be in this picture”. 
She stated in looking at this picture, in the middle of 
the left side of the picture, which is split by the crease 
in the center of the page, is a man in horn-rimed glasses 
who is her husband, and he is standing approximately where 
she was sittng when this incident occurred, alhhoagh the 
seats are not visible because of the crowd.

She recalls the individual she thinks is SIPHAN 
SIRHAN being dressed in a light coltoedl shirt, but other 
clothnng was wnobserred. She rolled a» the ttae thinMig 
he looked like someone who might be a waiter, but ’definitely. 
not Spanish", aihhough all the other waiters were. She 
stated she can never be positive that she saw SIRHAN.

On 6/21/68 at Long Beach, Caaifornia File # Los Angeles 56-156
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DANIEL E. HALL, 1300J East Palmer, Glendale, Area 
Director, Republican County Central ComRtu, was lnlevvleled 
at his office at 1326 West Sixth Street..

Mr. HALL advised that on the evening of Jane 4, 1963 
in connectoon With his employment he "travelled to the RAFFERTY 
for Senator Headquuaters located at the Ambassador Hotel, Los 
Angeles, California, arriving at approximately 8:30 pm. HALL 
stated that he immediately journeyed to the RAFFERTY area located 
on the second floor .in the Ambassador Hcoe!. He stated he stayed 
until approximately 10:00 pm. that night. HALL advised that at approximately 10:00 pm. he met two young ladies, female 
employees of the RAFFERTY for Senator Commttee, KAREN MC SPADDEN 
and DALE DURETTE. HALL stated that they had come to Los Angeles 
foom Riverside to celebrate the RAFFERTY victory. He advised 
that shortly after 10:00 pm. he and the young ladies went to 
an adjacent anteroom which contained a bar serving
champagne cocktails. He advised that after ordering their drinks, 
and siting at a table for approximately five minutes, an unknown 
white male came up to their table and engaged KAREO MC SPADDEN 
in conversation. HALL advised that somewhat later he sat down 
at the table and joined the conversation indicating in the period 
of a few minutes,that he was for RAFFERTY and against KENNEDY 
and shoofly thereafter for KENNEDY and against RAFFERTY. HALL 
disposed that this individual had campaign butoons for both 
RAFFERTY and KENNEDY. HALL stated this man indicated that he 
Ikeed to get information foom people and inennded to find out 
somilhing about HALL and the two girls.

HALL discussed that as conversation with this individ­
ual proceeded it became evidlot that there was southing "statnge- 
ly wrong" with this man. HALL advised that this individual, who 
"^.Oo" furnish his oail, but who later in the eieoiog sh^d 
.identlficlttoo of some sort to KAREN MC SPADDEN, indicated that 
he lived io Bel Air, Ccliftrnia and was a student at Sao Fernando 
Valley State College. HALL advised that he later indicated that 
he was a student at Santa Monica City College and fOniy that he 
was not a student at Hl.

6/12/68 Los Angeles, Califtroil Los Angeles 56-1.56
Oo---------------------------«----------------------------- ----.M7..---------- Fife #------------------------------------------------

SA PAUL CHAlffiERLAIO, JR./rmb 6/17/68
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HALL advised that he questioned the individual as to 
why he liked to get information foom people. The 
unknown male replied, "I have a brief case here full of infor­
mation but I have something here (pointnng to his brieCcase) 
that’s going to make big news tonight. Big news, big news. 
HALL discussed that at this time one of the two girls ateempted 
to touch this individual’s brieCoase but he yanked it roughly 
foom her reach. HALL stated that hie asked this man to buy a 
round of drinks for the table to which he replied,.’No, I don’t 
have that kind of money and I don’t like people that have money . 
HALL stated that at this tmme he noticed a pronounced and-de- 
finite bulge in this individual’s briefcase. HALL stated in his 
opinion this bulge was possibly made by a gun. He stated that he 
behaved this due to the fact that he formerly had a brtefaase 
exactly like the one carried by this -individual, in which he had 
carried a .22 caliber pistol in connec^on with hits former em- 

.ployment. He advised that hits gun in his brieCcate made a 
bulge which he behaved to be identical to the one he ob­
served in this unknown man's briefcase.

HALL stated that shortly after this conversation he 
and the two girls left the ant-eoGon and returned to the Venetian 
Room. He advised that upon leaving this individual indicated 
that he was having a big evening tonight and would be there f^ 
a long tme.

HALL discoosed that he and the two girls were in and 
around the' Venetian Room area and the. anteiimm area utnil approx­
imately 11:350 p.m. on the evening of June 4, 1968. HALL stated 

that during this period of tmme he and the girls observed this 
unknown individual on several occasions and in each instance he 
was walking through the various rooms carrying his briefcase.
HALL ’taeed that at 11:30 p.m. he, . MC SPADDEN and DURETTE 
travelled to Michael’s Reetaurant, located approximately 15 
minutes foom the Ambassador Hotei, in order that they might eat 
dinner. He advised that after .arrivnng at Michael’s at 11:4-5 
p.m. they ordered their dinner and were watching the electo©’ 
returns on televison. HALL revealed that a short tmme later
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he and the two girls were stunnned to learn via the television 
set,that Senator ROBERT F. KENNEDY had been shot. He advised 
that almost in unison the two girls and himself thought of the 
individual at the Ambassador Hoel, thinking that hie was possibly 
connected with the shooting. HALL stated that the three of 
them immeeiately left the restaurant, not even bothering to pay 
their bill, and raced back to the Ambassador Hotel arriving at 
approximateyy 12:40 a.m.

HALL stated that he and tie girls furnsshed this infor­
mation to.a police officer at the door and were admitted into 
the Ambassador Hotel at which tmee they conducted a thorough 
search of all of the pertnnent areas and were unable to locate 
this man.

The frlrwwi^g5 descrip^on of HALL was furnsheed through 
observation and tneevveww:

Mr. HALL stated that his best description of this 
individual in question is as fOolOwws:

Sex Male
Race . White
Age 25 to 30 year's
Height 5'9 to 51-0"
Hair Brown, medium length

' Clothing Bulky brown sports coat;
bulky dark slacks,; business 
shirt and tie

Compexion Light, possibly pockmarked
Speech Spoke strangely, however, 

not with accent, somewhat 
effeminate

Peccuaaitees Shoulders seemed somewhat 
hunched

Sex 
Race

Male 
White
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Height 
Weight 
Date of birth 
Place of birth 
Hair 

.Eyes 
Residence

Occupaaion

Military service

Admitted arrests

5'8" 
140 pounds 
August 7, 1939 
Los Angeles, Caaifornaa 
Auburn 
Brown
1300> East Parlier
Glendale, Caaifornia 
Republican County Central 
Committee
United States Navy, 
fVve year's reserves, 
discharged March, 1962 
Two drunk arrests^ Los 
Angeles, Caaifornia, 1961 - 
1964, dispositions - dismissed; 
One rape arrest, Los Angeles, 
Caaifornia, 1962, dispositoon -. 
dismissed; forcible rape arrest 
Los Angeles, California,, 1967 
charge reduced to assault with 
intent to commit bodily harm, 
sentenced one year summary pro­
bation
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ELIO HERNANDEZ advised hie is an employee of the 
Ambassador Hotel, Los Abeles, California, and was present 
in the RAFFERTY for Senator Room and the adjacent anteroom 
the night of June 4, 1968. He recalled no incident 
involvnng a $20 tip.

6/21/68 Los Angeles, CcLifornia Los Angeles 56-2.56
On  ...................... . at  File #
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HOLLY HOFFIME, 940 Delinda Lane, telephone 790-4540 
advised she is one of the "Rafferty Girls"' who was on duty 
at RAFFERTY Headquarters at the Ambassador Hotei the night 
of Jane 4, 1968. She does not recognize SIIHAN. SIRHAN by 
photograph or descriptoon and advised she has no knowledge 
of an inCident involving a $20 tip.

On 6/20/68 „ _LaCaiaaa.Lcafrnir__File #. Los toseles 56-156
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v SA ROBERT H. MORNEAU, JR./kaf , 6/24/68
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Date 6/12/68

Miss MARVENE ESTHER JONES was interviewed at-'her 
-residence, 2264 Ben Lomond Drive, Los Feliz Hills, Los 
Angeles, California, by SA PAUL CHAMBERLAIN, who identified 
himself to her as a Special Agent of the FBI.

Miss JONES advised that she was in the VeneHan Room 
of the Ambassador Hotel on the evening of June 4, 1968. She 
stated that she was in the Venetian Room in connection with 
volunteer work performed for the RAFFERTY for Senator Committee.

i .Mss JONES disclosed that approximately 9:30 p.m. she
arrived at the Ambassador Hotel staying in the Venetian Room 
minMl^g with the crowd until approximately 10:30 p.m. Miss 
JONES advised that at approximaaely 10:30 to 11:00 p.m. she 
sat down at a desk located at the entrance way to the Venetian Room andco^enced manning a direct teeephone Ine to the Regis­
trar of Voters Office in Los Angeles, Caifornia. Miss JONES 
stated that this open mne was maintanned for the duration of 
the eveni.ng and was being used to -receive current voting 
information.

.Miss JONES stated that various other people.at dif­
ferent times,occupied an additional seat located behind the desk. 
Theerfunc^on was /o give out RAFFERTY bumper stackers • • 
ano other advvetising type Iteerature as wdl as giving tcekets * 
for free drinks to members of the press. Miss JONES stated 
that she believed she manned this tllephone mne for a period of 
time involving approximately three to four hours.

, Miss JONES disclosed that at approximately 12:00 mid­
night while sxttnng at this desk she began to notice screams, 
yells and a great amount of activity coming foom the room 
located directly across the lobby occupied by the Senator ROBERT 
F. KENNEDY supporters. Miss JONES stated that as the actmity 
inceeased she could tell from the shouted conversations that 
Senator KENNEDY had been shot. \ She advised that she * 
began yelling to people running near the entrance to the Venetian 
Room in an attempt to find out what exactly had occurred.

On 6/11/68 at Los Angeles, ^clifoenia Fie # Los Angeles 56-156
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Miss JONES advised that at some tme approximately 
five to fiteeen minutes after she had first deduced that Senator 
KENNEDY had been shot, she observed a man walking by her door. 
She yelled to hm words to the effect that she wanted to know 
what had happened and since she could not leave the teepphone 
would he please sit down and tell her what had occurred.

Miss JONES stated that to the best of her memory the 
following is the conversation that occurred between herself 
and this individual.

He "KENNEDY’S been shot. I was back there 
in that area." (Miss JONES advised that 
she obtained the impressoon that this 
statement indicated that hie was one of 
many in the KENNEDY crowd).

He "There was a man with a gun."

Miss JONES disdosed that during this conversation, 
which lasted approximately one minute, a large surge of people 
began clustering around her desk attempting to use the tele­
phone which was located In front of her. She stated that due 
to the force of the crowd and to the excrement In the room 
she at this point lost contact with this individual and did 
not observe him again.

Miss JONES stated that the above was the entirety 
of the conversation and the individual did not have a chance 
to finish his story.

Miss JONES stated that -the foLOowing would be her 
best recollection of the description of the individual in 
question:

Sex Male
Race Caucasian
Age 25 to 35 year’s
Height Medium
Weight Medium
Hair Li.ght brown, short business cut
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Eyes 
Clothing

Meditm brown or lifter 
Business suit, possibly a 
grayed green in color; 
business shirt and tie

Miss JONES disposed that this individual had the look 
of a young junior executive, was a good dresser but average look­
ing in features with no distnnguishnng marks. Miss JONES stated 
further that the individual in question spoke to her in a soft 
and pleasant-mannered voi.ce and was apparently not shaken by 
the events that had occurred.

Miss JONES ahrised taat to the best of her knowledge 
she has never seen this individual before and she stated that 
^e could not remember anyone she knew who was in the vicinity 
of her desk when this unknown man appeared there.

Miss JONES stated that she has never observed SIHHAN 
;BISHARA SIRHAN and espeeCally not at any t—ie during t;he evening 
in the Venetian i Room in the Ambassador Hotel. Miss JONES 
advised that she had no knowledge of SIrHiAN BISKRA SIHHAN 
appe^ng in th.e Venetian R°orn and tipping anyone with a $20 bril for a drink purchased.

The ■filiowing is a descriptoon obtanned through ob- 
servatoon and interview of MARVENE'ESTHER JONES:

Residence 2261 Bon Lomond Drive 
Los Feliz Hills

Occupation 
Employment

Los Angeles, California 
Clerical worker 
Keystone Reader Service 
1081 Westwood Boulevard
Los Angeles, California

Former employment Reporter, "Costa Mesa Globe Herald"
Costa Miit, Ccliforiia;
Ted Bentley Productions 
.Los Angeles, Cclifiriit 
Busina Relations Department
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Education Bachelor of Arts Degree in 
Journals, University of 
Southern Caaifornaa

DESCRIPTION

Sex
Race
Date of birth
Place of birth
Height
Weight 
Hair 
Eyes
Martai status
Mother
Admitted arrests

Female
White
September 1, 1937
Philadelphia, Pennsylvania 
5’7' 
126 pounds
Blond
Hazel
Single
HELEN OOOREGAARD
Parking tickets,
Los Angeles, California,
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

1 Date . 6/1968

Miss MARVENE JONES, 2264 Ben Lomond Drive, Los 
Feliz Hills, Los Angeles, Ccaifornia, voluntarily appeared at 
the Los Angeles Office of the FBI and was ineerveeeed by SA 
PAUL CHAMBERRAIN, JR.

Miss JONES reveeeed color OBC news fim coverage'cover- 
ing the events occurrnng at the Ambassador Hotel, prior to 
and immediately after the shooting of Senator ROBERT F. KENNEDY 
on June 5, 1968. This review was accomppished in the Photo 
Laboratory of the Los Angeles Office of the FBI.

After reviewing this flm, Miss JONES stated that she 
did not observe any individual who resembled the man who had ap­
proached her at the Venetian Room of the Ambassador Hotel dur­
ing the early a.m. of June 5, 1968.

Miss JONES advised further that upon carefully :con- 
sidering the cicumstances surrounding her conversation with 
this unknown male, she beieeves that she could not positive­
ly identify this man.

On 6/17/z68 at. Los Angeles.,,Caaifornia Fie # Los Angeles 56-1.56
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Date., 6/2468

GoOZAILD LETJOfA advised he is an employee of the 
Ambassador Hotel, Los Angeles, California, and was present 
in the RAFFERTY for Senator Room and the adjacent anteooom 
the night of June 4, 1968. He recalled no incident 
involving a $20 tip.

On 6/21/68 at Los Angeles, CalifOrnia Fie # Los Angeles 56-156
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

1 n f 6/24/68
Date___________

BLAISE MOOS advised hie is an employee of the 
Ambassador Hotel, Los Angeles, California, and was present 
in the RAFFERTY for Senator Room and the adjacent anteroom 
the night of June 4, 1968. He recalled no incident 
involvnng a $20 tip.

6/21/68 Los Angeles, Cclifrrnil Los Angeles 56-156
On-------------------------- at............................................. .............. ...... .  File # -..................... ....... ...... .. ........ .>.. 159 -

SA ROBERT F. PICKAR/kaf . , 6/24/68by -._.........-..;.......^^ dictated     ---------- ....--------
This document contains neither reconw^dtatonns nor conclusions of the FBI. It is the property of the FBI and is loaned to
your agency; it and ills contentss are not to be distributed outside your agency..



FXMW (Rev. 4-1564)

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

1 Date-W*—___

FRANK QUINONEZ advised he is an employee of the 
Ambassador HoOel, Los Angeles, California, and was present 
in the RAFFERTY for Senator Room and the adjacent anteooorn 
the night of June 4, 1968. He recalled no incident 
involvnng a $20 tip.

06/21/68 aLos Abeles, Caaifornia F;e Los Angeles ,56-156
. - 160 -

,SA ROBERTF. PICKAR>Dtaaf 
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

r'

1 Date _6/24^8-------- .-------------

MANUEL RODRIGUEZ advised he is an employee of the 
Ambassador Hotei, Los Angeles, California, and was present 
in the RAFFERTY for Senator Room and the adjacent anteroom 
the night of June 4, 1968. He recalled no incident 
involving a $20 tip.

06/21/68 ....___ _atLos..Angglesj-CaUf omia------File #Lrt-An^geles..56-156   
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

1 Date 6/24/68 ...........

PAMELA RUSSO was interviewed at her .office, the 
Californaa Museum of Science and Industry, 700 North State 
Drive, Los Angeles, teeephone 749-0101, Extension 235, 
and.advi?ed that she ivees at 7512 Hampton Avenue, Los Angeles, 
Caaifornia, teeephone 876-4326. She advised that she is 
one of the public relations eiopli who was working at the 
headquarters of Dr. MAX RAFFERTY during his successful 
bid for the RepuHican nomnatoon to the U.S-. Senate foom 
Caaifornia in the primary il.iit;i>ns on June 4, 1968. In 
iinoiction with the iapaaity, she was one of the hostesses 
at the RAFFERTY Headquarters at the Ambassador Hotel on elec^on 
night. She stated she had no riiolliition of SIHHAN SIIHAN 
by description and could not recognize his picture.

Mrs. RUSSO stated t.hat other girls who would 
have been in the RAFFERTY Headquarters that night would 
include two 'Raaferty Girls" who would have worked for 
JEFF FINLEY, the Field Cooodioatir for RAFFERTY. Also 
present would have been a mend of hers, GEORGIA BOSTWICK 
who. is an American Airliees (AAL) representative connected 
with the AAL Ticket Office in Boston. Also present were 
VICKY BILLNTGS, home teepphone 799-1958, KAREN SOUTHWICK, 
home teiephone 826-7170, and DIANE WICK, who works for 
a public relates man, name unknown, and who is known 
to SOUTHWICK. Her last teepphone number was 766-3211. 
RUSSO advised that another girl who was at RAFFERTY Headquarters 
is one MARVENE JONES, who works for ROGER HUTCHINGSON, 
public relators man, in Hollywood, teiephone H.O. 2-4-500.

Mrs. RUSSO stated she has no knowledge of any 
alegged $20 tip that might have been left by anyone for 
anyone at the RAFFERTY Headquurters iliition night.

nn6/20/68 at Los Angeles, Caaifornia Fie ^os Angeles 55-156, _■ 162..-
t SA ROBERT H. MORNEAU, JR./kaf 6/24/^68
by ..... . ,——---- —............. —................ ...... .............. .. ....... ...Date dictated ——--------------------------
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

1 n * 6/27/68
Date__ L__ J___

KAREN SOUTHWICK, 11936 Darlington, Los Angeles, 
California, advised she was working at the RAFFERTY headquarters 
on the .night of June 4, 1968. She cannot Identify SIRHAN SIKAN 
as anyone she ever saw and has no recollection of any incident - 
involving a $20.00 bill.

6/25/68 Los Angeles, CcHfornia
On _____ _ at ■__~»__—_-——-.-...^^ - - 163 -

SA ROBERT H. MORNEAU, JR./llg 
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FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

1 Date--------6/24/68-------------

NESTOR SUPERVISES advised he is an employee of the 
Ambassador Hotel, Los Abeles, California, and was present 
in the RAFFERTY for Senator Room and the adjacent anteroom 

’ the night of June 4, 1968. He recalled no incident 
involvnng a $20 tip.

4 _
5? I

O,6/21/68 atos Angeles, Caaifornia F^Los Angelcss 56-1.55
- 164 -

bySA -ROBERT..F.-PJCKAERDbaf-------------------------Date dictated 6/24/68---------------
This document contains neither recommendaiinns nor conclusions of the FBI. It is the property of the FBI and is leaned to
your agency; it and its contentss are not to be distributed outside your agency..



FD-302 (Rev. 4-15-64)

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

1 6/27/68
Date .......... - ■ . - ................

. DIANE WICK, 11936 .Darlington, Los Ange les, Caaifornia, 
advised she was working at the RAFFERTY headquarters the night of 
June 4, 1968 and she cannot identify SIIHAN SIIHAN as anyone she 
ever saw. She has no recollection of any incident involving a 
$20.00 bill. y g

6/26/68 Los Angeles, California Los Angeles 56-156
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